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1. Godkendelse af dagsorden og tidsplan 
 
 
2 Sager til diskussion / beslutning 
 
2.1 HB-seminar 2025 – drøftelse af input af program 
 
Indstilling: 
Det indstilles, at hovedbestyrelsen 

• drøfter og kommer med input til temaer på seminaret 

Resumé: 
Den 22. og 23. januar 2025 er der HB-seminar.  
Der arbejdes foreløbig med følgende temaer for seminaret:  

- Arbejdet i HB 
o Professionelt bestyrelsesarbejde 
o Opsamling på Mindwork 

 
- Opsamling på Repræsentantskabsmøde i november 2024 

o Hvornår træder beslutninger fra mødet i kraft? 
 

- Fremtidssikring af Danske Fysioterapeuter herunder;  
o Nye konkurrerende organisationer   
o Strategi – videreudvikling 
o Fællesskaber: administration og politiske 

 
- Fysioterapeuters løn og arbejdsvilkår 

o Særligt fokus på kommunalt ansatte fysioterapeuter  

 
Der er pt. ikke taget kontakt til ekstern konsulenthjælp. Der ses der på i løbet af december.   
Det foreslås at der er i høj grad benyttes konsulenthjælp fra medarbejdere i sekretariatet.  
 
 
2.2 Fagkongres herunder drøftelse af deltagelse af medlemmer / ikke-medlemmer 
 
Indstilling: 
Det indstilles, at hovedbestyrelsen 

• Tager beslutningen om Fagkongres 2025’s afholdelse til efterretning 
• Tager orienteringen om det afsluttende arbejde med det faglige program til efterretning 
• Tager beslutning om, om der skal udpeges et æresmedlem på Fagkongres 2025 
• Tager styregruppens ønske om at overveje, om fysioterapeuter der ikke er medlemmer må 

deltage på fagkongressen 

Tager orienteringen om, at HB-medlemmer kan blive brugt til moderatorer på Fagkongres 2025, og at 
det kræver forberedelse. 
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Resumé: 
Fagkongres 2025 skal afholdes 
Planlægningen af Fagkongres 2025, der afvikles den 13.-15. marts 2025 i  
Odense Congress Center (OCC) er gået ind i den afgørende fase. På styregruppemødet den 18. no-
vember blev der truffet en beslutning om, at fagkongressen skal afholdes, også selvom der kan være 
en risiko for, at budgettet ikke balancerer.  
Argumenterne herfor er: 
 

• Pr. 18. november er der solgt 197 billetter til Fagkongres 2025, hvilket er ca. 90 billetter mere 
end på samme tidspunkt i 2021 til Fagkongres 2022. Dog var daværende tilmeldingsha-
stighed præget af usikkerhed med corona-situationen, samtidig med at vi denne gang front-
loader salget med et maks. antal early bird-billetter for at skabe tidligere salg.  

• Derudover er der solgt 36 standpladser, svarende til 78 % af den indtægt, vi forventer fra 
messen.  

• Over 100 oplægsholdere er allerede involveret i det faglige program 

Med den situation, vi står i nu efter REP24, hvor der er to udbryderforeninger, så skal vi sikre, at vo-
res medlemmer får de ydelser, de forventer, og herunder er Fagkongres 2025 et af vores flagskibe. 
En afmelding af fagkongressen vil skade vores renommé.  
 
 
Det faglige program 
Det faglige program er ved at blive lukket. I marts var der deadline for input til de lange sessioner. 
Der kom 62 forslag ind. Det videnskabelige panel modtog i september 116 forslag til de korte sessio-
ner. Programmet kommer til at bestå af følgende: 

• Keynotes 
• 2 lange symposier a 3 timers varighed 
• 16 korte symposier 
• 5 workshops  
• 5 round table-sessioner  
• 58 korte mundtlige præsentationer 
• Posters bliver uden mundtlig præsentation 

Programmet lukkes medio december. 
 
 
Uddeling af æresmedlemsprisen 
Skal der uddeles en æresmedlemspris til Fagkongres 2025, så skal HB være bevidst om, at det er en 
opgave, som HB sammen med direktøren i sekretariatet skal udvælge.  
Projektgruppen vil meget gerne have HB’s beslutning om, hvorvidt der skal udpeges et æresmedlem 
i hænde senest 10. december 2024, således at punktet kan nå at komme med i programlægningen.  
Udpegningen af æresmedlem vil projektgruppen gerne have på plads efter første HB i 2025. 
Et forslag til æresmedlem kunne være Per Normann, kvalificering kan ske på HB-mødet. Seneste ud-
pegning var på fagkongres 2022, hvor Nina Holten fik tildelt æren. 
Derudover er det tiltænkt, at følgende priser skal overrækkes på fagkongressen: 

• Danske Fysioterapeuters Pris 
• Postdoc-stipendiat fra Danske Fysioterapeuters fond for forskning, uddannelse og praksisud-

vikling 
• Uddeling af Bachelorprisen er som noget nyt rammesat til at foregå på Studiedagen den 12. 

marts 2025 

 

 

https://www.fysio.dk/nyheder/nyheder-2022/danske-fysioterapeuter-udnavner-nyt-aresmedlem
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Skal fysioterapeuter, som ikke er medlem, kunne deltage på Fagkongres 2025? 
Referatet efter 5. styregruppemøde den 21. august havde en aktion, som hed ”Der blev diskuteret, 
hvorvidt at fysioterapeuter, som ikke er medlemmer skal kunne deltage. Der var flere synspunkter for 
(økonomi/rekruttering) og imod (eksklusivitet/medlemsfordel). Allan bød ind med, at det var et vilkår 
vi ikke kunne ændre på i fagkongressens styregruppe, da det er en HB-beslutning, hvilket betyder, at 
Jeanette tager det med til et HB-møde”.  
Dette punkt kom op igen på 6. dehovedstyregruppemøde den 18. november og bringes nu til HB, da 
det er en HB-beslutning om, hvorvidt fysioterapeuter, der ikke er medlemmer skal kunne deltage på 
generelle kurser, deltage på Fagkongres 2025 samt om de kan være oplægsholdere. 
 
 
HB-medlemmer er tidligere blevet brugt som moderatorer på de korte mundtlige præsentatio-
ner 
At være moderator på fagkongressen er en vigtig opgave fordi moderatoren får sessionen til 
at flyde jævnt og understøtter den gode dialog, som er omdrejningspunktet for fagkongres-
sen.  
 
Derfor er der lavet en Guide til moderatorer, som vi vil sende til de i HB, som vælges som moderato-
rer, og desuden vil I blive tilbudt et møde om moderatorrollen, inden fagkongressen går i gang. Dette 
er et valgfrit tilbud til dig som moderator, hvis du ønsker at få gennemgået rollen en sidste gang og 
eventuelt har nogle spørgsmål.  
 
 
2.3 Taskforce status og drøftelse af situationen samt input til politiske konsekvenser 
        (risikoanalyse) 
 
Intet materiale. 
 
 
2.4 Samarbejdsudvalget med DSF 

Indstilling: 
Det indstilles, at hovedbestyrelsen:  

• udpeger tre repræsentanter til samarbejdsudvalg, som skal sikre indhold til samarbejdsaftale 
med Dansk Selskab for Fysioterapi 

Resumé: 
Repræsentantskabet besluttede at der skal udarbejdes en samarbejdsaftale gældende for samarbej-
det mellem Hovedbestyrelsen og Dansk Selskab for Fysioterapi og de faglige selskaber. Samar-
bejdsaftalen skal afløse det hidtidige samarbejdsgrundlag fra 2012. Til arbejdet nedsættes et samar-
bejdsudvalg, som skal varetage dialogen med Dansk Selskab for Fysioterapi, som på vegne af de 
faglige selskaber giver deres forslag til indhold af aftalen.  
 
Samarbejdsudvalget vil i overgangen til en samarbejdsaftale, afløse koordineringsudvalget. Seneste 
møde i koordineringsudvalget var i 2023. Fra HB har deltagerne i koordineringsudvalget været Kir-
sten Ægidius og Peter Johansen. 
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Der lægges op til, at samarbejdsudvalget udgøres af 7 medlemmer: 
1. HB formand 
2. HB medlem 
3. HB medlem 
4. DSF Formand 
5. Selskab X (større selskab) 
6. Selskab X (mellem selskab) 
7. Selskab X (mindre selskab) 

 
Samarbejdsaftalen skal beskrive de aktiviteter, rettigheder og gensidige forpligtelser der er i og mel-
lem de faglige selskaber, DSF og HB. Samarbejdsaftalen vil samtidig være knyttet op på den øko-
nomi og administrative ressourcer, som tilgår fra Danske Fysioterapeuter til de faglige selskaber og 
DSF. 
 
Samarbejdsudvalget vil have 1-2 møder om måneden i perioden december-april og møderne vil for-
trinsvist være virtuelle. Den færdige samarbejdsaftale planlægges at gælde fra 1. maj 2025. 
 
 
 
2.5 Procedure for afholdelse af mærkedage for politikere 

Indstilling: 

Det indstilles, at hovedbestyrelsen 
• drøfter hvilke muligheder for fejring af mærkedage der skal være i Danske Fysioterapeuter. 
• Beslutter om der skal arbejdes videre med et sæt retningslinjer for fejring af mærkedage, der 

kan godkendes på et senere hovedbestyrelsesmøde. 

Resumé: 
Der er ikke nedskrevet retningslinjer for om og eventuelt hvordan man fejrer mærkedage i Danske 
Fysioterapeuter. Ved mærkedage forstås fx skifte af formand, regionsformænd og direktør, samt 
runde fødselsdage og jubilæer samt runde fødselsdage for etablering af Foreningen. 
Derfor ønskes en drøftelse af hovedbestyrelsens syn på og holdning til dette. 
 
Det bemærkes, at mærkedage kan være anledninger til at samle Foreningens interessenter med 
henblik på professionel networking og relationsskabelse. Derfor fejrer mange andre foreninger deres 
mærkedage, da det giver mulighed for at vise deres foreninger frem på en anden måde end ellers, 
herunder kan det være en mulighed for at markere foreningens politiske dagsordener. 
 
Indholdet i et eventuelt sæt retningslinjer kunne være, at der ved runde fødselsdage samt hhv. 10, 20 
og 25-års jubilæum som fuldtidsfrikøbt politiker eller direktør afholdes en reception i Foreningen. Ud-
gifterne til denne kunne være afholdt af Foreningen. I denne forbindelse kunne man frabede sig ga-
ver, men i stedet for at opfordre til at donere til fx Solidaritetsfonden. Dette blot til inspiration til hoved-
bestyrelsens drøftelse. 
 
På baggrund af en drøftelse af ovenstående, bedes hovedbestyrelsen beslutte om, der er behov for 
at arbejde videre med et sæt retningslinjer, der kan godkendes på et senere møde. 
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2.6 DSA  

Indstilling: 
Det indstilles, at hovedbestyrelsen  

• På baggrund af drøftelser på mødet, kommer med vejledende tilsagn og giver mandat til det 
videre arbejde i DSA.  

Resumé: 
Din Sundhedsfaglige A-kasse (DSA) har påbegyndt arbejder vedr. aftale om kollektiv lønsikring for 
dens medlemmer med Bauta Forsikring,  
Forhandlinger vedr. aftalen starter i marts 2024. Det forventes at aftalen kan træde i kraft pr. 1. januar 
2026.  
 
Sekretariatet arbejdet på at forperson for DSA Harun Demirtas kan deltage på indeværende møde og 
fortælle om indholdet af en eventuel aftale.  
 
Som næstforperson for Dansk Sygeplejeråd (DSR), vil Harun desuden kunne fortælle om de drøftel-
ser om spørgsmålet der har været internt i DSR.  
 
Kan Harun ikke deltage, ses der på en anden løsning.  
 

2.7 Retningslinjer for rejseudgifter, tabt arbejdsfortjeneste og diæter  

Indstilling: 
Det indstilles, at Hovedbestyrelsen at godkender følgende: 

• Retningslinjer for rejseudgifter, tabt arbejdsfortjeneste og diæter af november 2024.  

Resumé: 
Retningslinjerne er ændret på følgende områder: 

• Fristen er ændret fra ’ved udgangen af følgende kvartal’ til ’senest 4 uger efter’. 
• Man skal anvende afregningssystemet, Acubiz. 
• Sats for tabt arbejdsfortjeneste til kr. 450, samt tilføjet ny sats pr. 1. januar 2025 

Udover ovennævnte er retningslinjerne ikke ændret i sit indhold.  
 

 
2.8 Sundhedsreformens konsekvenser Retningslinjer for rejseudgifter, tabt arbejdsfortjeneste 
og diæter  

Indstilling: 
Det indstilles, at hovedbestyrelsen 

• diskutere sundhedsreformens betydning for medlemmerne og strukturen i sundhedsvæsnet 
mhp. hvor foreningen kan gøre en forskel for vores medlemmer.   

Resumé: 

Regeringen (Socialdemokratiet, Venstre og Moderaterne) og Danmarksdemokraterne, Socialistisk 
Folkeparti, Det Konservative Folkeparti og Radikale Venstre har indgået en politisk aftale om en 
sundhedsreform. 
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Med aftalen har regeringen og et bredt flertal i Folketinget forsøgt at styrke og ruste sundhedsvæse-
net til fremtiden. Det sker bla. Ved at sammenlægge to regioner og oprette 17 nye sundhedsråd med 
folkevalgte fra kommuner og regioner, som med egen økonomi og beslutningskompetence skal ud-
bygge det nære sundhedsvæsen og sikre sammenhæng mellem behandlingen på sygehusene og 
udenfor. 
 
Regeringen og aftalepartierne sikrer bl.a. også at forsøget med direkte adgang bliver en realitet, at 
det specialiserede fysioterapi i kommunerne lægges ind under regionerne, kronikerpakker på Hjerte, 
KOL, Diabetes 2, Multisygdomme og Lænde/ryg kommer til verden, samt et øget fokus på forebyg-
gelse.   

Der lægges op til, at der i december afholdes én times webinar for alle interesserede medlemmer, 
hvor de vigtigste nedslag fra sundhedsaftalen bliver gennemgået. 
 
Hovedbestyrelsen skal diskutere, hvad aftalen har af betydning for medlemmer af foreningen.  
Konsulent Lars Tomlinson og Michael Poulsen laver et mundtligt oplæg. 
 
 
2.9 Social Sundhed: Besøg af direktør Kristina Louise Bliksted  

Indstilling: 
Det indstilles, at hovedbestyrelsen  

• Beslutter niveauet for samarbejde med organisationen Social Sundhed 

Resumé: 
Formand for organisationen Social Sundhed Kristina Louise Bliksted, deltager på mødet og informe-
rer om organisationens arbejde, samt måder at samarbejde med organisationen på.  
Efter Kristinas besøg indstilles det at HB drøfter niveauet for fremtidigt samarbejde.  

 

2.10 Lukket punkt 
 
 
3. Sager til orientering 
 
  
3.1 Præsentation af ny HB og overordnet intro til HB-samarbejdet med henblik på at  
      gå i detaljer på seminaret  

Indstilling: 

Det indstilles, at hovedbestyrelsen 
• Gensidig præsenterer sig 
• Kort informeres om arbejdet i HB 
• Udskyder vedtagelse af og evt. bearbejder forretningsordenen på HB-seminar i januar 2025. 
• Udskyder udpegning til udvalg og gennemgang af kommissorier til HB-seminar i januar 2025: 

UP, UFLO, TR-råd, FU, SU, Færøerne, styregruppe til strategi - og sammensætning af sektio-
ner og evt. mere.  
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Resumé: 
På repræsentantskabsmøde i november 2024, blev der valgt ny hovedbestyrelse.  
På indeværende HB-møde gives en kort mundtlig introduktion til arbejdet i HB.  
 
Ved hver hovedbestyrelsesperiodes start skal hovedbestyrelsen vedtage en forretningsorden.  
Hovedbestyrelsen aktuelle forretningsorden er revideret i april 2024. 
Hovedbestyrelsen skal på indeværende møde komme med input til eventuel revision af forretningsor-
den på HB-seminaret.  
 
 
3.2 Evaluering af REP24 

Indstilling: 
Det indstilles, at hovedbestyrelsen 

• evaluerer repræsentantskabsmøde den 8. og 9.  november 2024 
• Orienter sig udsendt evaluering til repræsentanterne 

Resumé: 
HB bedes evaluere det repræsentantskabsmøde 2024 og i den forbindelse tilkendegive deres hold-
ninger til: 
 
Generelt:  
De fysiske rammer på Hotel Nyborg Strand 
 
Repræsentantskab:  

• Forberedelse af mødet inkl. hjemmeside, visionsmøder samt webinarer 
• Materiale til mødet/sagsfremstillinger 
• First Agenda 
• Dirigenten 

Resultatet af repræsentanternes evaluering af mødet er vedlagt som bilag. 
 
 
 
3.3 Konsekvenser af ny politisk organisering 

Indstilling: 
Det indstilles, at hovedbestyrelsen  

• orienteres om betydningen af de beslutninger der blev taget af Repræsentantskabet som ved-
rører den politiske organisering 

Resumé: 
Repræsentantskabet har besluttet, at der skal ændres i foreningens interne politiske organisering så-
ledes: 
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- Ændret sammensætning af Repræsentantskabet fra 65 til 43 pladser, heraf 15 frie pladser og 21 
pladser til regionsbestyrelser 

- Nyt 3-års-rul for de politiske organer (Repræsentantskab, formand, regionsformænd samt valgt til 
regions- og sektionsbestyrelse) 

- Sektionsbestyrelser: Ny sammensætning af SALS - fra 10 til 7 medlemmer 
 
 
Beslutningerne efterlader flere spørgsmål om, hvad der kommer til at ske i overgangsperioden. Her-
under skal afklares: 
 
- Hvorvidt repræsentantskabs-medlemmer valgt før repræsentantskabsmøde 2024 skal sidde i den 

nye repræsentantskabsperiode ind til 2027? 
- Hvorvidt regionsbestyrelserne skal afholde generalforsamlinger med nyvalg til bestyrelserne i 

2025 eller først i 2026 som passer med 3-års-rullet? 
- Kommunikation til medlemmer af regionsbestyrelserne 
- Skal der afholdes valg i sektionsbestyrelserne i 2024 eller en udvidelse af nuværende valgperi-

ode? 
 
Med nødvendig juridisk bistand til tolkning af vedtægter, så vil sekretariatet frem til HB-mødet finde 
afklaring på de forskellige spørgsmål. 
 
På HB-mødet vil der være en mundtlig gennemgang, hvor der præsenteres svar og løsninger på de 
udeståender der vedrører beslutninger omkring den interne politiske organisering. 
 
 
3.4 Støtteerklæring om autorisation af psykoterapeuter 

Indstilling: 
Det indstilles, at hovedbestyrelsen: 

• diskuterer og vurderer, om Danske Fysioterapeuter skal lave en støtteerklæring til fordel for 
Psykoterapeutforeningen, så de kan blive autoriseret som sundhedspersonale. 

Resumé: 

Danske Fysioterapeuter har modtaget en opfordring fra Danske Psykoterapeutforening om en støtte-
erklæring, så psykoterapeuter kan autoriseres som sundhedspersonale. 

Argumenter for: 

• Ved at autorisere psykoterapeuter som sundhedspersonale højnes patientsikkerheden. 
• Et autorisationsregister gør det nemmere for patienter og ledelser at klage samt sikrer patient-

sikkerheden i en faggruppe, der allerede er en del af sundhedsvæsenet. 
• En autorisation som sundhedspersonale vil gøre det lettere at rekruttere personale til en sek-

tor, særligt psykiatrien, der har stor mangel på arbejdskraft. 

Argumenter imod: 

• Psykoterapeuternes arbejdsområde er endnu ikke tilstrækkeligt beskrevet. Det må forventes, 
at dele af arbejdsområdet overlapper med det fysioterapeutiske, særligt inden for psykiatrien. 

• Det faglige selskab stiller sig tvivlende over for psykoterapeuternes anerkendelse af de tvær-
faglige kompetencer på det psykiatriske område. 
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3.5 Orientering om kommunikation til medlemmer og verden omkring os i lyset af situationen 

Indstilling: 
Det indstilles, at hovedbestyrelsen 

• Tager til efterretning status for kommunikation til medarbejdere, medlemmer og omverdenen i 
lyset af udvikling i perioden oktober- ultimo november 2024.   

Resumé: 

I begyndelsen af oktober blev direktøren og resten af ledelsesgruppen i Danske Fysioterapeuters Se-
kretariat sygemeldt med få dages mellemrum. I begyndelsen af november blev det klart, at ingen ville 
vende tilbage, og fratrædelsesaftaler blev indgået med alle bortset fra forhandlingschefen. Sidst-
nævnte opsagde sin stilling med udgangen af november 24.  

Situationen affødte et behov for løbende orientering af medarbejderne og oplysning til medlemmerne 
samt pressehåndtering af den medieopmærksomhed, situationen skabte. 

Umiddelbart efter REP24 annoncerede medlemmer af Danske Fysioterapeuter etableringen af to for-
eninger for fysioterapeuter i praksissektoren: en for ansatte i regi af Serviceforbundet, og en for klinik-
ejere uden ydernummer i regi af brancheforeningen SMV Danmark. 

De nye foreninger kører en offensiv kommunikationsstrategi på sociale medier og konventionelle me-
dier, hvilket Danske Fysioterapeuter har reageret på for at værne om sit brand som fysioterapeuter-
nes forening i Danmark, forhindre medlemsflugt og for at betrygge interessenter og samarbejdspart-
nere. 

Under punktet vil pressechef Lotte Dahlmann orientere om de konkrete indsatser. 

Desuden vil pressechefen orientere om initiativer på vej. 
 
Hovedbestyrelsen opfordres til at tage orienteringen til efterretning og at overveje, hvordan man selv 
som medlem af hovedbestyrelsen kan bidrage. 
 
Pressechef Lotte Dahlmann vil præsentere orienteringen i et mundtligt oplæg.  

 

3.6 Solidaritetsfonden 

Indstilling: 
Det indstilles, at hovedbestyrelsen 

• Bestyrelsen i Solidaritetsfonden udvælger og uddeler legater i henhold til fondens fundats for 
2. halvår, hvor beløb til rådighed udgør kr. 55.825. 

• Hovedbestyrelsen bliver efterfølgende orienteret om uddelte midler. 
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Resumé: 
Normalt afholder Solidaritetsfonden bestyrelsesmøde, hvor ansøgninger vurderes. Bestyrelsen kom-
mer derefter med oplæg til Hovedbestyrelsen med halvårets uddelinger, som Hovedbestyrelsen god-
kender. 
 
Solidaritetsfondens bestyrelse har ikke haft lejlighed til at mødes i forbindelse med ansøgninger pr. 1. 
oktober 2024. Bestyrelsen mødes i slutningen af november måned, og vil gerne sikre, at der uddeles 
inden årets udgang. 
 
I første halvår endte man med at anvende kr. 49.000. Dertil har fonden modtaget kr. 4.825 i forbin-
delse med Jeanette Præstegaards fødselsdag, så der er et rådighedsbeløb på kr. 55.825. 
 
Hovedbestyrelsen har i øvrigt besluttet, at Solidaritetsfondens hidtidige formål, skal omlægges i hen-
hold til beslutninger taget i forbindelse med godkendelse af budget 2025 og 2026. 
 
Solidaritetsfondens bestyrelse består af Anders Breinholt Nielsen, Peter Johansen og Christina Ar-
rebo Andersen. 

 

3.7 Udmeldelsesflow 

Intet materiale.  

 

3.8 Orientering om uddannelsesreformen 

Indstilling: 
• Tager orientering til efterretning  

Resumé: 
Regeringen har offentliggjort deres reformudkast på ungdomsuddannelserne og på professionsud-
dannelses området.  Begge reformudkast kommer til at påvirke fysioterapeutuddannelsen signifikant. 
 
Konsulent Michael Poulsen laver en mundtlig orientering  
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